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И З Л И З А С Е Д М И Ч Н О 

ГОДИШЕНЪ ЯБОНАМЕНТЪ: 
За общини задължителенъ 200 лева 
За училищни настоятелства 100 „ 
За кооперац., читалища и частни лица. 50 п 

* а н с vtz 
Зо оОнпленм* не вгичк»: общински, огцц-.гхт» •>*•*! 

държавни и кооперативни учрс*дг>и.<«, ип думя н-и к» 
с/м. по 1 лв. За баленси не коопервцм л о.<*я>**а7м ма 
страница по 150 лв 

ЗАБЕЛЕЖКА: Твксм-rt се счЪтвтъ лш една пубпи-
кация. при повторени* таксит*. се уд»о*ват»« 

ВСИЧКО ВЪ ПРЕДПЛАТА. 

Земледелските училища 
Истъквала се е доста нуждата отъ гЬхъ. 

Въ страна земледЪлска, каквато сме ние, 
липсата отъ специални училища е голЪма. 
На тая липса обаче, не требва да се гледа 
като на лоша просветна политика, водена у 
насъ. Причината е тая, че ние сме младъ 
народъ и до преди нЬколко години се чув
стваше все още нужда отъ общеобразова-
телните училища. Т*Ь попълваха чиновни
ческия кадъръ, а съ това 6txa и полезни 
разбира се на своята страна. Но, когато 
бихме лишени отъ най хубавите си области, 
които беха достатъчни да изхранятъ целия 
ни народъ, положението ни се извънредно 
«ного измени и нашите погледи требваше 
да бждатъ обърнати въ друга насока. Об
щообразователните училища не можаха вече 
Яз бддатъ полезни, защото даватъ единъ 
нзлишъкъ отъ кандидати за държавни чи
новници, а пъкъ държавата отъ друга стра
на се стреми да съкрати до минимумъ чи
новническите длъжности, за да може да 
понесе бремето на големите си задължения. 

Остава ни значи само земята, къмъ 
която требва да положимъ максимумъ гри-
Жи и усилия, за да я направимъ по-плодо
носна, *като по такъвъ начинъ подчертаемъ 

стопанския характеръ на нашия народъ и 
къмъ която требва да бядатъ обърнати 
всички погледи и надежди. 

Въ това направление започнаха да до-
принасятъ своята благодатна полза земле
делските училища. Само че общо взето, те 
еж много малко въ цялата страна. Земле-
делското образование трЪбьа да проникне 
навсЪкАде нъ страната и да укаже своето 
благотворно влияние върху млндежьта. кочто 
по този начинъ шетръше по сдинг ир;<въ 
и сигуренъ плть. 

Въ варненския окржгг въ тона отноше
ние има направено твърде много Трите 
зимни земледелски училища въ Ю»зяу,гж;\ 
Провадия и мзнастиря „Св Констачтинъ* 
еж една добра гаранция за населението отъ 
окржгз, че детето на ьсЪкп селски стопа-
нинъ ще получи едно образование, необхо
димо му при използване на земята и по-
мощьта нз своите родители. А и самите 
селски стопани съ видимо задоволство гле-
датъ на тия училища, а това е единъ до-
бъръ залогъ за преуспеването на окржга 
ни, най-много пострадалъ и обеднялъ следъ 
последната война. Н, Л 
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frf) ОФИЦИАЛЕН!) ОТДМЪ 
Варненска Тв . БърЗО 

Окр. Пост. КОМИСИЯ ЛП Г Г 
НЙ 2289 1 • 1 • 

13 VI 1928 год Общинските Кметове 
гр. Варна на Варненски Окржгъ 

Къмъ № 4002 
13.Х. 1927 г. 

Исканите сведения съ предписанието 
на Министерството на Вътрешните Работи 
Н> 10046 отъ 8X1927 год. препратено 
Ви при надписъ ,№ 4002 отъ 13Х с. г. на
печатано въ окр. вестникъ брой 25 отъ 19 
X. 1927 год не еж точни, а н%кой общини 
даже не еж отговорили още. 

Това показва че преписките не се 
лроучватъ добре за да може общината Ви 
точно да отговори на гЬхъ. 

Горното като Ви се съобщава, предла
га Ви се г-нъ Кмете, съ първа поща да 
отговорите точно на въпросите упоменати 
въ поменатото предписание. 

Освенъ това въ сведението да се по 
сочи отъ где еж получени личните и ад
ресни карти, отъ Полицейската Инспекция 
или отъ Окол. Управление, а така сжщо и 

марки отъ Иолиц. Инспекция, отъ Окол Уп-
ралление ли, или отъ Д-вото за борба съ 
престжпностьта, и гд*Ь е внесена стойностьта 
на картите и марките. 

Сведенията да се дадътъ при списъкъ. 
за Председатель: Хр. Митевъ 

за Секретаръ: Д. Апостоловъ 

Варненска Тв . БърЗО О К Р Ж Ж Н О 
Окр. Пост. Комисия 

№ 2329 Д ° ' Г* ОбЩИНСКИТе 
Кметове въ Варненски 

15 VI
D

1928 '• Окржгъ 
гр. Варна 
Предлага се на Г. Г. общинските кме

тове тези отъ техъ, които не еж внесли 
предвидените по 500 лева за издръжка пи-
сарь по адресната служба въ бюджетите 
имъ за 1927/1928 г. най късно до края на 
т. м. да сторятъ това, иначе ще се коман-
дирова проверитель за събирането имъ за 
т%хна сметка. 

н. д. Председатель: Д. Ивановъ 
Секретарь: Н. Николиевъ 

Печатница иВойниковъ" — Варна 

Публикуване протоколите но Вар
ненски Окрмненъ Съветъ. 

Продължение отъ протоколъ № 9 

Р Е Ш Е Н И Е №—42 

Назначавзне комисия за преглеждане писмото 
№—148 т. г. на управ. държав. детски сана
ториумъ съ което иска да се отстъпи на сана
ториума за нуждите на стопанството му врезана-
та въ сжщого часть отъ окр. стопанство. Предсе
дателя съобщи, че е постъпило писмо отъ Упра. 
Лекаря на Държав. Детски санаториумъ, съ 
което съобщава, че „отъ три години при сана
ториума се създаде земеделско стопанство, което 
си постави за цель да поевтени прехраната на 
болните. Работната площъ обаче на стопанство
то е недъстагъчно» затова ние се осмеляваме да 
се обърнемъ къмъ почитаемия Варненски окръженъ 
съвсгъ съ молба да отпустне безвъздмездно съсе
дния до северозападната граница на санаториал

ното землище парцель между двата оврата така, 
че да се получи общо закръгляване на целия 
районъ. Този учасгъкъ до сега не е билъ из-
ползуванъ и по своето изолирано положение едв<* 
ли иЬкога ще бъде използуванъ, а присъеди-
ненъ къмъ землището на санаториума, въ което 
той се врезва, ще даде възможносгь да се раз
шири работната площъ, тъй необходима за 
нуждите на санаториума". 

Гласувано окръжния сьветъ р е ш и : Избира 
комисия въ трнчлененъ съставъ, въ която вли-
загъ окр. съветници Дабко Дабковъ, Димо Ши-
ковъ и Железъ Железовъ, която да проучи пре
писката на управ. лекарь на Държав. детски 
санаториумъ край Варна по горния случай и я 
докладва въ съвета. 

Р Е Ш Е Н И Е №—43 

По писмото на водния синдикатъ Тича въ 
гр. Шуменъ подъ № —61 т. г. за съдействузанс 
събирането предвидените суми по бюджетите на 
селските общини. Председателя. Постъпила е мол
ба отъ Водния синдикатъ Тича въ гр. Шуменъ 
подъ №—61 отъ 1. И. т. год. съ която изпра-
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рйтопАНСКй вшосиЗИ 
Нзъ живота и практиката 

Кога до носнмъ лнвадитЪ? 
Качеството на ливадното сено зависи най-

много отъ момента на коситбата. Колкото по-рано 
косимъ ливадните треви, толкова добитото с*но 
ще бъде no-меко, нежно и хранително и обрат
ното. Но земледелецътъ требва да държи не само 
на качеството» а така също и на количеството. 
Ето защо покосяването требва да започне когато 
тревите въ ливадата съ достигнали пълното си 
развитие и повечето отъ техъ се намирагь въ 
момента на своя разцветъ. Пропустне ли се този 
ноиентъ и се остави тревите да прецъвтятъ и 
вържатъ семе, стеблата имъ бързо се втърдявагъ 
н изгубвчтъ голема часть отъ своята хранител-
ность. Достигналото това състояние сено, казваме 
че е п р е г о р е л о . Разумния земледелецъ не би
ва по никой начинъ да остави ливадата си да 
прегори. Той требва да извърши коситбата, ко
гато започнатъ повече отъ тревите да цъвтягь. 

Ща списъкъ на селските общини отъ Варнен. ок-
ръгъ обложени съ деловъ капиталъ и встъпи
телни вноски за синдиката, отъ който се вижда 
съ каква сума е обложена всека община и какво 
остава да дължи, като моли за напредъ да се 
предвиждатъ сумите по бюджетите на общините 
които фигуриратъ въ списъка. 

Който е съгласенъ да се вмени на пост. при-
сътствие да даде съдействието си чрезъ окр. 
проверители да се събиратъ тия вноски огь 
селските общини за водния синдикатъ „Тича", 
ьсоля да си вдигне ръката. 

Болшинство приема се. 

Заседанието се вдигна въ 18 часа. 

П Р О Т О К О Л Ъ Ук 10 
На Варненския окржженъ Съвегь, II редовна 

сесия, ХШ избирателенъ периодъ. 

Заседание огь 11 февруарий 1928 год-

Р Е Ш Е Н И J 4 - 4 4 . 

Избиране комисия н възлагането й да проу-

Jltrio ш е х е на оввшикгЪ дмието 
Овощните дървета у нась раждагь обикно

вено презъ година, а понекога и презъ две и по
вече години. Нередовното плодоношеиие се обя
снява съ изчерпване иа хранителните всществш 
отъ почвата съ реколтата на плодовете н невъз-
можногльта още същото лето ла се образуватъ 
плодни пъпки за следната година. За да се из
бегне това и за да имаме редовно плодове — 
требва да торимъ. Съ торенето не само, че ще 
осигурнмъ образуването ма плодни пжпки, но и 
плодовете, които това лето се иамнрагъ на дър
ветата ще стана.ъ no-едри, по-крлсиви и по-
вкусни Topt-нето презъ л1.юто най-дсбре е да 
става съ течни торове. Най-подходящи въ случая 
съ: пикочьта отъ торището и човешкия торъ огь 
нужниците, а също така и кокошия торъ. По
неже тези торове съ твърде силни, преди упо
треблението имъ да се разрсдяпагь съ 3—4 ча
сти вода. Торенето сгава като ок^ло всеко дър
во се изкопава кръгла брезда отюваряща на пе
риферията на короната и не по-дълбока огь 
10—15 см. Въ тази бразда се налива разреде
ния теченъ торъ, койтс на следията сутринь се 
заравя съ изхвърлената съ браздата npi-сть. До
бре ,е къмъ. .течния торъ да прибавимъ и супер
фосфата — на 100 кгр. пикочъ, 1 кгр. супер-
фосфатъ. Летното торене требва дз предприемаме 
веднага следъ падналъ напоителенъ дъждъ. 

чн законопроекта за нар. здраве и докладва въ 
съвета. Председателя. Снощи при дебатите по 
скспозето на пост. комисия пропустнахъ да пред
ложа на гласуване предложението на окр. съвст-
никъ Д-ръ Д. Цонепъ за възлагане на комисия 
да проучи новия законопроекта за народното 
здраве съ който се ограничава автономостьта иа 
окр. съвети. Който е съгласенъ съ топа предло
жение моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Който е съгласенъ нсмисиятш да се състои 
отъ трима души, моля да се вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Който е съгласенъ въ комисията да влйзатъ 
окр. съветници Д-ръ Цоневъ, Петръ Каракуневъ 
и Филипъ Рафаилозъ, моля дз си вдигната ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е М—4Б. 

Изслушване изложението на н-ка иа проти-
вобесната сгаиция — Варна. Председателя. Точка 
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Нон кокошки до продаване? 
Месото на домашните птици е едно отъ най-

вкусните и поради това на всекжде, особено въ 
чужбина то се заплаща доста скжпо. Отъ неколко 
време насамъ отъ нашата страна се изнасятъ го-
лемо количество домашни птици, предимно ко
кошки. Една часть се изнасятъ живи, а друга 
заклани. Добрата печалба, която дава на търгов
ците тази търговия е поставила на кракъ една 
голема армия отъ посредници, които ежедневно 
обикалятъ селата и купуватъ каквото имъ падне. 
Те не се спиратъ предъ нищо и понеже даватъ 
доста висока цена, домакините продаватъ безраз
борно, която хванатъ. Това обаче, не е въ инте
реса на земледелското стопанство, защото по този 
начинъ се намалява производството на яйцата. 
Могатъ да се продаватъ само по-старите кокош 
ки и онези, които еж отбелезани като слаби но-
сачки. Иначе, да се ловягь добри млади кокошки 
и те да се продаватъ, то значи да сечемъ клона, 
на който седнмъ. Прочее, ограничавайте се при 
продажбата на кокошките и запазвайте добрите 
носачкн, защото яйцата, които ще ви снесатъ за 
20—25 дена ще възнаградягь труда ви толкова, 
колкото стойностьта на самата кокошка. 

Ако торътъ не се пази въ мо
дерно торище* губи 3А отъ ка
чествата си» Нека се разбере, че 
торътъ е земледелското злато. 

първа отъ дневния редъ е изслушване доклада 
на и-ка ни Противобесната станция въ Варна. 
Давамъ думата на г н-ка на същата да направи 
своето изложение. 

Нкъ прогивзб. ста*ц д . р ъ Скорчевъ. 
Чете ивложенисто за дейносгьта на Варненската 
прогивобесна станция. (Печатанъ въ доклада на 
Пост. комняия отъ I I. 1927 г. до 31 . XII с. г.) 

Председателя За хубавото изложение на 
Началника на станцията отъ Ваше и мое име можемъ 
да изкажемъ благодарносгь, Неговото изложение 
е въ сжщность единъ рефератъ, който би могълъ 
да бжде изслушанъ не самотукъно и отъ по-широкъ 
кржгъ публика н извлекатъ отъ него полза. Туй 
което даваме е малко въ сравнение дейностьта 
която станциятата проявява, затова не можемъ да 
не дадемъ средства за съществуването й. Обра
зуването на станция, за конто големи заслуги 
има и нашия окр. съветъ, избавя населението отъ 
окръга и отъ тия влизащи въ района й да оти-
вагъ далечъ изхвърлени въ чужда среда и хар 
чагь повече средства за лекуването си. 

Д. Дабновъ Изложението и .на менъ сжщо 
така направи голеко впечатление както на г. 

1ш ХРОНИКА В Ш 
НА 17 ЮНИЙ т. г. въ залата на общ! 

съветъ стана събранието на служителите 
при изборните учреждения, на което гово
ри г. Тодоръ Българановъ отъ гр. Шуменъ. 

Накратко той описа живота на съюза 
и ония усилия за извоюване редъ придо
бивки за служителите отъ изборните уч
реждения. Пенсиите еж дадени само следъ 
упорити борби и настоявания. Пенсиониятъ 
въпросъ за изборния служитель е _ела исто
рия, описана съ подробности отъ г. Бълга
рановъ. Тя требва да се помни и знае отъ 
всички, за да се види какво носи органи
зацията. 

Така сжщо е днесъ и съ процентовите 
възнаграждения, които се плащатъ на из
борните служителите. 

Г-нъ Българановъ каза, че сега има 
усилия да се унифициратъ заплатите ни съ 
ония на държ. служители. Съюзътъ е на 
своя пость, но по-вече се налага на всички 
служители да се сплотятъ подъ знамето на 
съюза, за да могатъ съ успЪхъ да завър-
шатъ усилията на последния за подобрение 

Председателя. Но требва да се вслушаме въ 
апела на г. Директора на станция и увеличимъ 
кръга на събиране сумите предвиждани по зако
на въ селските общински бюджети. Мисля добра 
мЬрка ще бжде да поканимъ още сега Русенския 
окржженъ съветъ и той да се присъедини въ 
издръжката на станцията, като болните отъ еж-
щия окржгъ вместо въ София да идватъ въ Вар-
рна на лечение. 

Д. Шнкозъ. Азъ моля г. Директора да обя
сни въ какъвъ срокъ требва да се яви резулта
та отъ действителното ухапване отъ бесно куче, 
понеже се каза, че съмнително куче до 10 днн 
требвало да се държи вързано. Мерката за 
облагане кучета въ България, азъ мисля е още 
трудно приложима, особено за селата, кждето 
поради особеното си положение еж длъжни да 
хранягь известенъ брой кучета. Азъ мисля, че 
по-удобно е да се въведе предпазната противо-
бесна мерка и спремо кучета, макаръ и скжпич-
ка. Тогава всеки ще се задължи да лекува ку
четата си и само по себе си ще следва плащане
то на кучетата; Приходите 1°/^ по бюджетите 
на общините и окръзите е незначителекъ. Добре 
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заплати и др. трудови условия, отъ които 
на първо место стои стабилитета. 

Станаха разисквания по гЪзи въпроси 
н се изказаха r. H. Николиевъ, секр. на 
Пост. комисия, г. Сираковъ, юристконсултъ 
при Варнен. град. община и др. 

ДО СЕГА сд разгледани отъ Пост. ко
мисия 42 общ бюджета и дадени по тЪхъ 
мнения да се утвърдятъ. 

ПЛАТИХА абонамента на Окр. вестникъ 
за общините си, следните секр.-бирници: 
Кюпрюкьойски, Девненски, Русларски и Ап-
тарзашки. Администрацията имъ благодари. 

ВЪ БЪЛГАРИЯ има всичко 7088 основни 
пъраоначални училища и прогимназии. Въ 
тЪзи тези училища служатъ учители и учи
телки 21 хиляди души. 

ВАРНЕНСКАТА Земледелска катедра 
организирва повсеместно унищожаване на 
кускутата (кукувича прежда) по люцерно 
вите ливади. 

За да може да се унищожи тоя големъ 
неприятель на люцерната, агрономите при 
катедрата издаватъ специални нареждания. 

Стопаните, чийто люцернови ливади 
еж заразени отъ кускута, требва да из-
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пълняватъ най-ревностно тия нареждания. 
Неизпълнителите ще се глобяватъ. 

съгласно заповедьта на м-ра на землед*Ь-
лието съ 2 хил/лв. глоба. 

ПОСТ. Комисия е взела решение да се 
изпратятъ на всички читалища въ окржга 
книги за прочитъ отъ библиотеката си. 

НУЖДАТА отъ люцерново семе презъ 
тази година ще бжде много голема, тъй 
като има търсене на таковз за около 
800,000 кгр. Поради това обстоятелство 
м-вото на Земл.и Държ. имоти е наредило 
до подведомствените си катедри и агроном
ства, до употребятъ, проагитиратъ всички 
усилия за разширение производството на 
люцерново семе въ страната. 

Район. И к п ш о р ъ ; Б. Д. ГЕЙЧЕВЪ—Ворио. Ш 
Ycfc 

е и той да постъпва, по жалко е особено Шумен 
скня окржгъ който толкова се ползува отъ стан
цията, много малко е далъ. Азъ мисля, че ние 
можемъ да вземемъ решение и замолимъ надле
жното министерство, предъ видъ, че въ Варнен* 
скня окръгъ има противобесна станция, то да 
нареди всички държавни бирници когато ввисагь 
на общините средства, да одържатъ отъ т*хъ 
вноските въ станцията, а не да се чакатъ тия 
вноски да се събиратъ отъ окр. проверители. 
Тогава ще имаме навременни постъпления съ 
които ще требва да си обслужва станцията а 
не да се чакатъ тия вноски да се събиратъ отъ 
окр. проверители. Тогава ще имаме навременни 
постъпления, съ които ще требва да си обслуж
ва станцията и н*ма да се плащатъ проценти по 
събирането на сумите. 

Държането беседи по противобесно пред
пазване и пр. е необходимо, но самата станция 
съ своите органи разбира се не може въ широкъ 
раамеръ да ги направи, защото не разполага съ 
такьвъ персоналъ, но азъ сметамъ че изъ окръ
га -<гЬзи беседи , могатъ да се държагъ и отъ 
медицинските и ветеринарни лекари. 

Д. Ра*Ч8БЪ. Отъ очета напечат-шъ за про-
тивобесната станция се вижда, че изобщо суми
те които еж предвидени въ бюджетите съгласно 
закона не се внисагь. Въ това отношение Шумен 
ския окржгъ като по-големъ требваше да бжде 
по-редовенъ, Азъ искамъ да знамъ какви връзки 
се подържагь между станцията и шуменския ок-
ржженъ съвсгь. 

Председателя. Председателя на Шуменската 
окр. пост. комисия е члепъ ъъ Управ съветъ 
на станцията. 

Д. Ралчввъ Преди всичко ползата която пр»н*> 
ся станцията е толкова голема, очибиюща и полезна, 
затова да се правятъ економии където и да би
ло, но тукъ да не се правятъ, а пост. приежт* 
ствне да положи всички усилия да се въздей
ствува на общините да предвиждатъ и внасягь 
своите приходи въ станцията. Требва да се 
внуши на проверителите да внимавагь да пред* 
виждатъ тия суми въ бюджетите на селските 
общини 

Д. Даскаловъ Изложението на г. Дирсшго-
ра на бакт. станция действително не може да не 
задоволи окр. съветници, защото беше изчерпа-
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Сравнение между искуствената и 
естествена коприна. 

Искуствената коприна има своята цена 
като прежда, както за своя блЪсъкъ така 
и за леснотата при боядисването. Други 
удобства, които благоприятствуватъ нейно
то разпространение, еж извънредно низки
те цени въ сравнение съ ония на естестве
ната коприна. 

Безспорно е че съ искуствена копри
на, на стойность отъ 400—500 лв. кгр., 
единъ платъ може да бжде добитъ съ малки 
разноски, обаче, употребявайки естестве
ната коприна, отъ 1600—2000 лв. кгр. сж-
щия платъ ще струва много повече. Есте
ствената коприна намира и ще намира ви
наги по-широко употребление отъ иконо
мична и социална гледна точка. Не може да 
се успорва факта, че искуствената коприна 
е добила широко употребление и е успяла 
да замести некой предмети нз естествена
та коприна, обаче, поради специфичното 
качество на конеца на естествената копри
на, никога нема да се намери сурогатъ 
който да я измести напълно. 

Ако се направи едно сравнение върху 
издържливостьта на платове отъ искустве
на и естествена коприна ще се дойде до 

телно. Верно е, че требва по-широка пропаганда 
за запазване отъ болестьта бЪсъ селското насе
ление, обаче тази възможиость института нема, 
понеже нема достатъчно лерсоналъ, Азъ апели
рам* казаните брошури да се издадатъ и изпра-
тятъ въ читалищата по селата, където население
то непосредствено съ техъ да се запознава съ 
тези болести. Верно е, че ако ние можемъ да 
прнвлечемъ и други окръзи ще бъде по-добре. 
Какъ стои въпроса съ Бургаския окржгъ? Ако 
има автомобилно съобщение ще може и отъ 
тамъ да идватъ на лечение. Отъ болестьта бесъ 
страда най много селското население, където има 
повече кучета, съ които е свързанъ живота на 
това население Азъ апелирамъ при гласуването 
на бюджета да бждемъ по-щедри и подкрепимъ 
искането на г. Директора. 

Гавр. Цонковъ. Азъ моля г. Директора да 
каже кой е крайниятъ срокъ за предпазване 
отъ болестьта бесъ. 

Д-ръ Скорчевъ. До първите 10 дни. 
Гавр* Цонкевъ. Станциите направо ли ко

респондира съ общините по отношение сумите 
мли чрезъ пост. комисия. 

заключението че последните излизатъ ви
наги по-евтини. 

Една дреха отъ искуствена коприна ufef 
се обезформи въ най-кжсо време, когато-
такава отъ естествена коприна ще заГшзи 
своето качество до скжеване, а то ще по 
следва следъ години, 

Фабрикантите на искуствена коприна 
намиратъ своите консуматори въ днешно 
време изъ страните на далечния истокъ,, 
кждето те еж една новость, когато въ евро
пейските държави че се отбегватъ и се 
предпочитатъ ония на остествената копри
на. Нема да бжде далече деня когато ще-
дочакаме едно чувствително намаление на 
световното производство на искуств ко
прина. 

Химическия продуктъ отъ който е по
лучена искуствената коприна е добилъ име
то си за да въздейства на публиката - да-
улесни продажбата. Ако това беше възмож
но за миналото, днесъ това име е почти на 
изчезване и затова е изключена възможно-
стьта да се говори за имитиране на есте
ствената коприна. 

Индустрията на естествената коприна,, 
остава и ще остане една индустрия специ
фична, не сравняема съ памучната, вълне
ната и на искуств. коприна. 

Д-ръ Скорчевъ. Направо, а по некога ис
каме съдействието и на пост. комисия. 

Гавр. Цониовъ. Виждате, че нуждата отъ 
тази станция е голема. При всеко ухапване на
селението отъ окръга требваше да ходи въ Со
фия, за проверка на кръвьта също въ София, и 
когато имаме институтъ и неговата издръжка 
зависи отъ насъ, азъ мисля че требва да напра-
вимъ всичко възможно този институтъ не само 
да съществува, но и редовно да функционира. 
Директора каза, че е дохождало моментъ, когато 
той на е можелъ да купува зайци, които еж най-
необходими за приготовление лекарствата. Би 
требвало отъ хората отъ които зависи» както-
гледатъ да изплатятъ заплатите на чиновницитег 
тъй требва да дадатъ средства на този инсти
тутъ за да оправдае предназначението си. Треб
ва да се обърне внимание и на общините ре
довно да внасятъ сумите по бюджетите си за 
станцията. 

Д-ръ Скгрчевъ. 'Бесътъ не е само болесть -
по кучетата, но и по всички млекопитающм жи
вотни. Както всека болесть постоянно я ниа и« 
главно тия животни разнасятъ ааразага й, като* 
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Варненски Ркржжеиъ Ветернн, ЛШрь. 
Б Ю Л Е Т И Н Ъ № 1 2 

За хода на акутнит* болести по до
машните животни въ Варненски окржгъ, за 
времето отъ 1 до 15 юни 1928 година. 

1. В Ъ Р Л У Ю Щ И 

1)—Антраксъ по говедата и конете: а) Вар-
нен. околия въ с. Белево. 

б)—Провадийска околия въ с с. Ново село 
и Караагачъ-софуларъ. 

2)—Бясъ по кучетата: а)—Варнен, околия въ 
гр. Варна, и 

б)—Провадийска околия: с. с. Кутлубей и 
Реджебъ-махле. 

3)—Сапъ по конегЬ: а) Варнен. околия — 
гр. Варна и с. с Кара-Хюсеинъ, Чанлггръ, Коз-
луджа, Гюналасж, Емирово, Пашаидъ, Коркугъ, 
Прсселци, Тапгькъ, Боазъ-кесенъ, Ерменлий, Кара-
пунаръ, Джевизлий и Климентово. 

б)—Провадийска околия: въ с с Вълчи-
долър Хасъуджикъ, Капуджи махле, Караагачъ, 
Гьокче-дюлюкъ и Кая-ардъ. 

4)—Хемарогическа септицемия по говедата: 
а)—Варнен. околия въ с. с Ст. Орехово и Дол-
Чифликъ. 
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5)— Шапъ по говедата: а) Варнен. околия въ 
с. Здравецъ. 

6)—Шарка по овцете: а) Провад. околия с, 
с. Казълджиларъ и Бурханларъ, 

II. П Р Е К Р А Т Е Н И . 

1)—Пироплазмоза по говедата: а) Варнеи. 
околия въ гр. Варна. 

2)—Хемарогическа секция: а) Варнен. окол.: 
въ. с. Ново Орехово. 

3)—Шапъ по говедата: а) Варнен. околия 
въ селата Новоорехово и Фъндъклий. 

б)—Провадийска околия въ с. Караагачъ-
Софуларъ. 

гр. Варна 16. VI. 1921 година, 

Окр. Ветеринареиъ ЛЪкарь: Д р ъ Тюлевъ 

вреденъ аа себе си е тоя» 
който не се погрижи да си на
прави едно иодерно торище, sa-
щото торището е кесията иа 
землед-леца. 

тзъ 

се ухапватъ едни други. Въ Бразилия беха уни
щожени 12,000 глави едъръ добитъкъ и се 
установи, че се е заразяваль отъ побеснели при
лепи. Въ ухапани кучета болестьта най рано 
може да се прояви въ 15 дни, а най-късно до 
1 год. Какъвъ е смисъла на нашето предпазно 
лекуване? Ние си служимъ пакъ съ мозъка на 
бесни животни — заякъ, който е отъ насъ за-
разенъ. Заразата на кучето е тъй люта, че ако 
съ кучешка зараза се зарази заякъ болестьта се 
проявява следъ 3 седмици, а отъ този иа другъ 
заякъ — ще умре следъ 15 дни и т. н, като 
най-кратката инкубация е 7 дни. Съ такъвь видъ 
зараза .вирусъ-фикусъ" ние работимъ. Доста го-
лемо количесгло „вирусъ-фикусъ" можемъ да по-
ложимъ на подкожна инжекция безъ да има 
опасность, напротивъ става повече закаляване на 
мозъчните клетки противъ заразата на кучешкия 
б*съ. 

Кавахъ че е опасно да се дерагь бесни жи
вотни защото такива животни често се хапятъ 
и козината имъ е замърсена отъ бесни лиги То
гава все едно, че сме ухапани. Месото безъ сграхъ 
«ожемъ да употребимъ, защото не е опасно. 

По облагането на кучетата, азъ сьмъ на 
мнение да се облагагь само луксозните такива, 
защото те абсолютно никаква полза не прина
ся гъ. Кучетата по селата требва да се ограмн-
чатъ, като това стане чрезъ комисия. 

По отношение непостжпленията отъ Шумен
ския окржгъ: Преди неколко дий б*хг въ Шу
мен* и прапнхъ изложение предъ Шуменския 
окр. съветъ. Изтькнахъ имъ това положение съ 
техния окръгь, засрамиха се и обещаха следъ 
свършването на сесията да събирятъ средствата. 

Съ гол*мъ трудъ обедихме Русенската окр. 
пост. комисия, и обещаха ни 30,000 лв. номощь, 
обаче нищо не е постъпило, освенъ 340 лв. отъ 
едно село огь окржга имъ. 

Отъ Бургаския окржгъ действително можеха 
да идватъ и нматъ това желание, обаче превоз
ните средства съ много трудни. Бедните требва 
да обикалягъ презъ борущенската линия. 

Р Е Ш Е Н И Е «Nt--46 

Вземане решение за ззмолване Русенския 
окр. съветъ да предвиди кредитъ за подържане 
станцията и вмЛняване въ дългь на пост, при-
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сжтствне своевременно да се събиратъ предвиде
ните суми по бюджетите га селските общини за 
противоб. станция.- Председателя. Понеже другъ 
не иски да вземе думата, ще подложа на гласу
ване направените две предложения на г. г. Даб-
ковъ и Ралчевъ, а именно: 1) Съвета следъ като 
изслуша доклада на Началника на противовес-
ната станция въ Варна взема решение да по
моли Русенския окр. съвегъ да предвиди нуж-
дния кредитъ . за подържане станцията и на
реди събирането на предвижданите суми по об
щински! е бюджети и 

2) Вменява се на пост. комисия тукъ, да 
следи предвиждането помощи по бюджетите на 
селските сбщини и нареди щото тези помощи 
своевременно да се събиратъ да не стане пробле
матично съществуванието на станцията. Който е 
съгласенъ съ тъй формулираните предложения, 
моля да си вдигне ръката. 

Болшинстро — приема се 

Р Е Ш Е Н И Е №—47 
Докладъ на комисията възложена й да проу

чи преписката по закръгляване окр. стопанство. 
Председателя. Давамъ думата на докладчика на 
комисията възложено й да проучи преписката от
носно закръгляването границите, на окръжнота 
стопанство .Се. Константинъ*, 

Доил. Д. Дабновъ. Още преди три години 
докладвахъ въ сесията на Съвета въпроса за за
кржгляването границите на стопанството отъ къмъ 
южните м> граници. Съ прокопаването на канала 
стана една постоянна граница отъ къмъ същата 
страна на стопанството. Съ това частни имоти 
останат ь у насъ а други наши оставатъ вънъ 
отъ границите и требваше да стане присъедине
нието имъ къмъ други стопани. Съ некои още 
тогава беше ликвидирано, а съ другн още не. 
Ще се спра сь местото което минава въ собстве-
ность на г-жа Райна Д~ръ Хараусова, но при 
размена, която се състои отъ следното. Г-жа 
Райна Д-ръ Хараусова купува лозе, което се 
предаде на Д ръ Молловъ. Нашето решение по 
отношение д-ръ Молловъ беше това което д-ръ 
Молловъ взема отъ насъ, требваше да плати 
12.000 дв. горница. Сега се явява Райна Харау
сова и внася тези пари и сега постъпило заявле
ние съ което моли да бъде снабдена съ крепос-
тенъ актъ за това место. Ние се отнесохме до 
секретари па комисията да ни обясни защо не е 
снабдена съ такъвъ актъ, но натъкнахме се на 
факта» че и стопанството нема крепостенъ актъ, 
затова не можемъ да снабдимъ и неЯо Каза се, 
че тя може да заведе дело и сждебно решение 
може да се снабди съ актъ. Достигнахме обаче 
до уверението, че пост. комисия въ скоро време 

ще се снабди съ крепостенъ актъ и има предви
дена сума за тази цель и тогава ще бжде снаб
дена и г-жа Хараусова съ такъвъ. Следователно 
нейното заявление ще. бжде удовлетворено* ко
гато ние се снабдимъ съ крепостоенъ актъ. 

Д. Ралчевъ Какъвъ е имота който се дава 
отъ пост. комисия и какво пространство има, че 
се дава 12,000 лв. горница. 

Председателя. Нке вземаме решение по от
ношение Д-ръ Молловъ, за което имахме реше
ние и миналата година. 

Д. Ра* Ч«.БЪ. Не е ли направенъ опитъ вме* 
сто да се представи крепостенъ актъ, за снабдя
ването на който ще кествува много пари, снабдя
ването/ на молнтелката съ такъвъ да стане съ 
сждебно решение? 

Свир. И. Николеевъ. Не егмъ правилъ та
къвъ опигь, защото за да може да се направи 
това прехвърляне, съдебното решение требва да 
се облече съ формаленъ актъ. Сега има законъ 
споредъ който 1°/^ предвижда мита при снаб
дяването съ актъ, който мислииъ да из
ползуваме. Требва да се даде мандатъ на пост. 
комисия да снабди съ крепостенъ актъ г-жа Ха
раусова съ такъвъ за отстъпеното й отъ сто
панството место. 

Председателя. Който е съгласень съ за
ключението на комисията да бжде снабдена отъ 
пост. комисия Райна Д-ръ Хараусова съ нотариа-
ленъ актъ, моля да си вдигне ръката. 

Болшинство — приема се. 

Р Е Ш Е Н И Е № ~ 4 8 , 
Вземане решение за снабдяване съ крепос

тенъ актъ Вержини Йонко Берберова и Тод. Ив. 
Джебаровъ за отстжпено имъ окр. место при 
закръгляването границите на окр. стопанство. 
Докл. Д. Дабковъ. Пакъ по окржгляване грани
ците на стопанството влезе въ сжщото единъ 
имотъ отъ 9 дек. собственость на Вержини Бер
берова и нейния баща Тод. Джебаровъ. За да се 
ликвидира този въпросъ съ размена на самото 
место е отишла комисия и се е дошло до спо
разумение срещу включените въ окр. стопанство 
9 дек. нива да се отстъпи на техъ парцелъ №—3 
отъ окр. стопанство отъ 3238 кв. м., което оста
ва вънъ отъ границите на същото, срещу която 
размена Вержини Берберова и Тод. Джебаровъ 
ще заплатятъ 5,000 лв. Те съ съгласни за това 
и молягь Пост. комисия да снабди и техъ съ кре
постенъ актъ. Закона за окр. съвети казва: такива 
размени могатъ да станатъ само отъ окр. съвегъ, 
обаче окр. съвегъ незаседавайки по стария законъ 
пост. комисия влезе въ тези права. Следователно 
ще требва да се одобри това което е направено 
пост. комисия и се снабдатъ новите собственици съ-
крепостенъ актъ 


